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HARJUMAA OMAVALITSUSTE LIIT 
VOLIKOGU KOOSOLEKU PROTOKOLL 

 
 

Kose vald, Kultuurikeskus 
19. september 2018 

 
Koosoleku algus: 10:05 
Koosoleku lõpp: 13:45 
 
Osavõtjad: vastavalt registreerimislehele  
Külalised: vastavalt registreerimislehele 
 
 

 
1. Esimees avas koosoleku, tutvustas päevakorda. Kose Vallavolikogu esimehe tervitus.  

 
2. Politsei- ja Piirivalveameti korruptsioonikuritegude büroo keskkriminaalpolitsei komissar Remo 

Perli pidas ettekande korruptsiooniennetusest omavalitsustes, käsitledes muuhulgas huvide 
konflikti, toimingupiirangute ja lepingute sõlmise temaatikat. Ettekandja avas korruptsiooni kui 
kõlberüüste (omakasu eesmärgil ametikoha või võimu kuritarvitamise) olemuslikku mõju 
ühiskonnale, mis on lähtekohaks ka nähtuse vastu võitlemisele. Küsimuste ja vastuste voorus tehti 
ettepanek käsitleda edaspidi temaatikat üksikasjalikumalt, keskendudes seadusandluse 
praktilistele külgedele ning kaasuste analüüsile. 
 

3. Eesti Kodukaunistamise ühenduse esimees Arvi Altmäe rääkis konkursist „Eesti kaunis kodu", 
peatudes muuhulgas selle olulisusel, motiividel ning tulevikuperspektiividel.  

 
4. Cumulus Consulting konsultant Mihkel Laan tutvustas peatselt avalikustatavat Harju maakonna 

arengustrateegia 2035+. 
 

5. Pille Lill tutvustas Muusikute fondi PLMF ja rõhutas kultuuri olulisust, sh väljendas muret 
alarahastamise osas. 
 

6. HOL esimees andis ülevaate HOL juhatuse 12.09.2018  koosolekul arutatust ja otsustatust.  
 

7. HOL tegevdirektor andis ülevaate HOL liikmemaksu määramise võimalikest alustest ning tutvustas 
HOL volikogu otsuse eelnõu, milles tehakse ettepanek määrata liikmemaksu arvutamise 
universaalsed lähtealused edaspidiseks. Ettepaneku kohaselt koosneks liikmemaks püsiosast ja 
muutuvast osast, kusjuures muutuvosa suurus võiks muutuda proportsionaalselt vastava 
omavalitsusüksuse eelmise aasta füüsilise isiku tulumaksu laekumise muutuse protsendiga 
võrreldes laekumisaastale eelnenud aastaga. Eelnõu ettevalmistamisel peeti vajalikuks seada 
muutuvosa protsendi muutusele ülemmäär, nt kõigi omavalitsuste muutuse keskmine. Võiks 
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kaaluda ka varianti suurendada püsiosa osakaalu või lähtuda põhimõttest, et püsikulud oleks kaetud 
maksete püsiosaga. Järgmisesse volikogusse esitada otsuse eelnõu koos seletuskirjaga. 
 

8. HOL kultuurinõunik Ruth Jürisalu esitas informatsiooni 2019. aasta toimuva laulu- ja tuletoomise 
ettevalmistustest Harjumaal. Kohalikel omavaltisustel on kuni 21.09.2018 võimalik esitada 
ettepanekuid, milliseid paiku võiks laulupeotuli läbida.   
 

 
 

/ digitaalselt allkirjastatud /     / digitaalselt allkirjastatud /  
 
 
Andre Sepp       Kristjan Kenapea  
HOL esimees, koosoleku juhataja     Protokollija 
        


